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Besluitenlijst van de oordeelvormende vergadering van de gemeenteraad van Steenbergen 

van 4 september 2023 

 

Aanwezig: De heer: C.W. van Agtmaal  voorzitter 

  

 De dames: G.M. van Caam   lid 

    L.C.M. Baselier   burgerlid 

    M.C.H.M. Feskens  lid  

 

  De heren: D. van Agtmaal   lid 

    A.J.D. Kouwen   lid 

    E.G.J. Hobo   burgerlid 

    J.C.M. Verbeek   lid 

    J.H.F. Weerdenburg  lid 

    T.C.J. Huisman   lid 

    J.J.M. Stoeldraijer  lid 

    E.A.H. van Thillo  lid 

    R.J.M. Geers   lid 

    L.C. Aben   lid 

    T.P.M. van Es   lid 

    M. Rijshouwer   lid 

   

  Mevrouw: E.P.M. Prent   wethouder 

  De heren: N. Baali   wethouder 

    C.A.A.M. Gommeren  wethouder 

    M.H.H.I. Remery  wethouder 

   

  De heer: R.A.J. Defilet   griffier 

   

 

Pers: 0  

Omroep: 2  

Publieke tribune: 4   

De besluitenlijst is een opsomming van de genomen besluiten. De integrale audio opname van de 

vergadering is na te luisteren op www.raadsteenbergen.nl bij de vergadering van 4 september 2023  

 

 01. Opening. 

 

De voorzitter heet alle aanwezigen en de kijkers thuis welkom en opent de vergadering. 

 

02. Vaststelling van de agenda. 

 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

03. Spreekrecht burgers. 

 

Er hebben zich geen insprekers gemeld. 

04. Vaststelling van de besluitenlijst van 12 juni 2023. 

http://www.raadsteenbergen.nl/
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De besluitenlijst van de vergadering van 12 juni 2023 wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

05. Vragenhalfuur 

 

De heer Huisman vraagt naar de stand van zaken van de toekomstige Vestingloop. Wethouder 

Prent antwoord dat een gesprek hierover heeft plaatsgevonden, maar dat ze de uitkomst 

daarvan even niet weet. Ze zegt toe daar schriftelijk op terug te komen. 

 

De heer Huisman vraagt ook of met de openingstijden van het zwembad misschien flexibeler kan 

worden omgegaan vanwege het weer. Aanvullend vraagt hij of er voor een verlenging een 

vergunning moet worden aangevraagd. Wethouder Prent antwoord op het eerste dat dat niet 

zomaar mogelijk is, aangezien de contracten met het personeel geëindigd zijn. Ze geeft aan 

volgend jaar te kijken of dat anders kan. Daarnaast zegt ze dat ze ook gehoord had over het 

aanvragen van vergunningen, wat zij vreemd vindt. Ze zegt toe te kijken of ze niets over het 

hoofd heeft gezien en er schriftelijk op terug te komen.  

 

Mevrouw Van Caam heeft enkele vragen over de enquête van Ikpraatmeeoverbuitensporten en -

spelen. Enkele locaties zijn niet meegenomen en er kunnen in de enquête maar twee sporten 

aangegeven worden. Kan daar iets aan worden gedaan? Wethouder Prent geeft aan dat de 

enquête verlengd is tot 24 september en dat er op scholen aandacht aan besteed gaat worden, 

want de timing in de zomer was wat dat betreft ongelukkig. Daarnaast gaan ze met leerlingen 

kijken naar de locaties rondom scholen.  

 

Mevrouw Baselier vraagt de over de actie Klare Taal. Loopt die nog? Zo ja, wat zijn de resultaten? 

Zo nee, waarom niet? Ze wijst de wethouder ook op de stichting Steffie. Wethouder Prent 

antwoordt dat er een projectplan Duidelijke taal is en dat er per 1 oktober een nieuwe 

projectleider start. De focus ligt in eerste instantie op laaghangend fruit. De suggestie van 

mevrouw Baselier over stichting Steffie wordt meegenomen. 

 

De heer Kouwen vraagt hoeveel Oekraïense vluchtelingen zijn opgenomen in 2022 en 2023, of 

dat bovenop de reguliere taakstelling is en of die taakstelling vrijwillig is. Wethouder Baali geeft 

aan dat tot medio er tot medio september 2022 69 beschikbare opvangplekken voor Oekraïners 

waren in de Dobbelsteen, waarvan er gemiddeld 50 waren bezet. Daarop is het aantal 

beschikbare plekken teruggeschaald naar 54. Dat is nog steeds het aantal en dat is nu de 

taakstelling voor Oekraïense vluchten. Daarnaast is er de taakstelling voor statushouders, die ook 

vervuld is. Eerst was de opvang op basis van vrijblijvendheid, later is er een taakstelling gekomen.  

 

De heer Kouwen vraagt tot slot naar de voortgang van een reactie op het SDW-dossier, waar in 

juni ook al naar is gevraagd. Wethouder Baali geeft toe dat de reactie hierop langer heeft 

geduurd dan nodig was. Hij geeft aan dat ze contact gezocht met SDW en ze wachten op een 

schriftelijke reactie. Hij heeft echter wel al een bestuurlijk overleg  in laten plannen. Hij hoopt dat 

dit binnen twee weken plaatsvindt. Hij laat het aan de raad weten als hij meer nieuws heeft. 

 

06. Tussenrapportage 2023.  
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De heer Kouwen wordt op het eerste gezicht best vrolijk van de tussenrapportage, want bijna 

alles is groen gekleurd. Dat zou wijzen op: het gevraagde is volbracht. Maar toch niet. De heer 

Kouwen heeft een aantal vragen: hoeveel huizen voor nestverlaters zijn er opgeleverd in 2022 en 

2023? Hoeveel zijn dat er in vergelijking met het aantal nieuwe huizen? Hoeveel huizen zijn er in 

de sociale woningbouw voor nestverlaters opgeleverd? Hij heeft ook een vraag over de 

adviescommissie duurzaamheid. Wie betaalt wie daarin gaan komen? Wordt rekening gehouden 

met een vertegenwoordiging van alle meningen in deze denktank? Vervolgens heeft de heer 

Kouwen enkele vragen over plannen die voor 2023 gepland stonden, (nog) niet helemaal zijn 

uitgevoerd, maar waar wel een groene smiley bij staat, zoals de verdere uitwerking van inzichten 

van de ontwikkelplannen en de verstedelijkingsstrategie op pagina 29. Dat is raar, meent de heer 

Kouwen. Een ander voorbeeld is de uitvoering van het marketing- en promotieplan, waarover op 

pagina 34 wordt geschreven. Er is een concept position paper opgesteld, maar heeft de raad dat 

al ontvangen? En hoe staat het met de campus en het handboek vitale vesting? laatste vraagt de 

heer Kouwen of de doelstelling van het GVVP en Fort Henricus gehaald gaan worden in 2023. 

 

De heer Geers maakt zich zorgen over de vertragingen ten gevolge van capaciteitsproblemen van 

enkele projecten. Hij stelt dat alles wat later komt, ook duurder wordt, en dat dat een reden is om 

sneller mensen aan te nemen. Vervolgens vraagt hij enkele vragen over het GVVP. Wanneer is de 

ingebruikname van de randweg gepland? Kan dat echt 12 of 13 jaar duren? Vervolgens vraagt de 

heer Geers of de planning van de Wvg haalbaar is en dan hoe het zit met de regionale 

investeringsagenda. Tot slot vraagt de heer Geers wanneer zij liquiditeitsprognose van de 

investeringen van de komende periode krijgen.   

 

De heer Van Es complimenteert allereerst de leesbaarheid van het stuk, maar wil in het vervolg 

bij groene smileys wel wat meer voortgangsinformatie zien. Daarnaast zie je in het stuk vaak de 

tekst: ‘dit komt in het derde kwartaal’. Gaat dat nog wel lukken, vraagt de heer Van Es zich af. 

Vervolgens heeft hij een vraag over de toegankelijkheid van het sociaal domein. Er staat dat er 

nog niet mee gestart is, maar dat het binnen de afgesproken kaders verloopt. Graag uitleg. Dan 

gebiedsontwikkeling en verkeer. Een randweg rond Dinteloord is niet het enige alternatief om het 

verkeersprobleem op te lossen. Moeten wij het onderzoek hiernaar dan ook zien als een 

alternatievenstudie? Is deze studie inmiddels begonnen? Over het gevraagde krediet voor 

zonnepanelen op de Buitenstee vraagt de heer Van Es of er wel genoeg capaciteit is op het 

elektriciteitsnetwerk. De heer Van Es vraagt ook of er gesprekken lopen met de universiteit van 

Wageningen over de campus in Dinteloord. Tot slot constateert de heer Van Es dat er twee 

nieuwbouwaanvragen voor scholen in Dinteloord zijn. Waarom zijn het er twee als we ze allebei 

in één gebouw willen hebben? Het college vraagt daarnaast om een voorbereidingskrediet van 

€100.000,-. Daar wil de VVD graag een onderbouwing van, wat ook schriftelijk mag. De heer Aben 

stelt later in zijn inbreng dezelfde vraag. 

 

De heer Verbeek vindt de tussenrapportage een duidelijk stuk, daarvoor complimenten, maar hij 

mist een cijfermatige onderbouwing. Het is veel tekst. Ook stevent de gemeente af op een 

negatief saldo van 2,5 miljoen; daar had de heer Verbeek graag wat meer over gehoord. De 

peildatum is 1 juni. De heer Verbeek vraagt of het CAP dan ook niet ook over 1 juni had moeten 

gaan, in plaats van 1 augustus? Vervolgens heeft de heer Verbeek vragen over de kosten van 

WOZ-bezwaren. Hij vraagt of in de €90.000,- die extra nodig is voor capaciteit ook de vergoeding 

voor bureaus die bezwaren indienen zit. 

 

De heer Weerdenburg vindt het een opmerkelijke tussenrapportage. Een hoog bedrag aan 

incidentele baten en een hoog bedrag aan structurele kosten: dat baart zorgen. De eerste vraag 

van de heer Weerdenburg gaat over de opvang van Oekraïners. Hij constateert dat dit 
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programma de gemeente 1 miljoen euro heeft gekost. Hoe staat het college daar tegenover? Aan 

welke touwtjes kunnen zij nog trekken? De heer Weerdenburg ziet ook een extra kostenpost voor 

maaibeleid en onkruidbestrijding. Hoe is de reactie van het college op het nieuwe maaibeleid en 

op de huidige onkruidbestrijding? Vervolgens vraagt hij welke initiatieven het college heeft 

genomen om de stijging van de energielasten binnen de perken gehouden. Tot slot vraagt hij 

naar welke prioriteiten echt prioriteit hebben en welke overige activiteiten worden uitgevoerd op 

de korte termijn. Staan ze op volgorde? 

 

De heer Huisman vindt het investeringskrediet voor handhaving erg hoog. Is het werkelijk nodig 

om zoveel middelen toe te wijzen aan handhaving? Zijn er geen kostenefficiëntere alternatieven 

om de veiligheid te verbeteren? Hij constateert ook dat er maarliefst 19 collegeprioriteiten zijn. 

Het lijkt erop dat dit veelvoud aan prioriteiten heeft geleid tot vertraging en onzekerheid over 

streefdatums en het beheersen van het budget. De heer Huisman vindt de vertragingen en 

onzekerheden op specifieke projecten, zoals het plaatsen van zonnepanelen, misschien wel het 

meest verontrustend. Hij roept op tot een heroverweging van de prioriteiten. 

 

De heer Aben geeft complimenten aan organisatie en college. Wijzend op de 

programmabegroting van 2023 ziet hij een negatief saldo van de baten en lasten van €413.000,-. 

Hij vraagt of er ook een tussenstand van baten en lasten is, want die kan hij niet vinden in de 

tussenrapportage. Vervolgens constateert hij dat de verkoop van de gronden van het AFC Nieuw 

Prinsenland een kleine vier ton heeft opgeleverd en dat deze gelden worden geparkeerd in de 

reserve voor economische ontwikkelingen. Zijn ze daar dan ook voor geoormerkt, vraagt de heer 

Aben. Dan het participatiebeleid. Kan de wethouder een tipje van de sluier oplichten over hoe ze 

de gemeenteraad meenemen? Vervolgens vraagt de heer Aben wat de status is van het hotel 

langs de A4. Dan vraagt de heer Aben of er vanuit de Wet voorkeursrecht gemeenten al percelen 

zijn aangekocht. Tot slot vraagt de heer Aben nar de overheadkosten. Die lijken erg hoog voor de 

gemeente Steenbergen. Hij ontvangt graag een gedetailleerd schriftelijk overzicht van alle 

overheadkosten.  

 

De heer Van Agtmaal dankt het college en de opstellers. Hij heeft nog een vraag over de 

speeltoestellen en verwijst naar een brief van Jantje Beton uit de ingekomen stukken. Er is 

subsidie beschikbaar voor toegankelijke samenspeelplekken. Is die subsidie al aangevraagd? 

 

De heer Gommeren geeft als antwoord op de opmerkingen over de groene smileys aan dat deze 

niet betekenen dat het onderwerp is afgewerkt, maar dat het volgens planning verloopt. Hij 

antwoordt op de vragen over de campus dat er gesprekken lopen met onderwijsinstellingen, 

maar op dit moment niet met de WUR. Over de position paper voor het marketing- en 

promotieplan, waar de heer Kouwen naar had geïnformeerd, zegt hij dat dat bijna af is en dat de 

raad het binnenkort kan verwachten. Als antwoord op de vragen van de heer Geers en de heer 

Aben over de WVG zegt hij dat het 13 jaar kan duren, maar dat hij daar niet van uit gaat. Hij kan 

niets zeggen over het aankopen van gronden. De wethouder vertelt over de liquiditeitsprognose 

dat het college voor de begroting 2025 met een investeringsagenda met liquiditeitsprognose 

komen. Vervolgens zegt hij dat als in de rapportage staat dat ze zaken in het derde kwartaal 

willen aanleveren, dat ook de bedoeling is. De wethouder is het niet eens met de heer Van Beek 

dat de cijfermatige onderbouwing te wensen over laat. Hij neemt wel de suggestie over om 

voortaan dezelfde peildatum aan te houden in de tussenrapportage. Over de vragen over WOZ-

bezwaarschriften zegt de wethouder dat hij die technisch gaat beantwoorden. Hij geeft tot slot 

aan dat er geen volgorde is in de collegeprioriteiten, wat de heer Weerdenburg gevraagd had. 

Over de overheadkosten en de tussenstand van baten en lasten, beide punten van de heer Aben, 

zegt de wethouder toe daar schriftelijk op terug te komen.  
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Mevrouw Prent zegt over Fort Henricus dat daar nu geen vertraging wordt verwacht. Over de 

toegankelijkheid van het sociaal domein zegt ze dat dat een breed onderwerp is en dat sommige 

onderdelen later wordt opgepakt. Het onderwerp zonnepanelen op de buitelstee wordt eerst 

behandeld in het college. Vervolgens antwoordt ze op de vragen over de € 100.000,- 

voorbereidingskosten voor de scholenbouw (IHP) en waarom er twee nieuwbouwaanvragen zijn 

gedaan. Dat moet omdat het twee scholen zijn. Van de €100.000,- wordt capaciteit aangetrokken. 

Als antwoord op de vraag van de heer Weerdenburg over de stijgende energiekosten geeft 

mevrouw Prent aan dat het college constant kijkt naar laaghangend fruit om energie te besparen. 

Daar zit wel een investeringsbedrag aan vast. Aan de heer Huisman geeft ze aan dat alle 

prioriteiten aandacht krijgen. Tot slot zegt ze dat het onderdeel is van de kadernota spelen en 

bewegen dat het toegankelijk moet zijn voor iedereen. Ze zijn blij met de brief daarover.   

 

De heer Baali zegt over het handboek vitale vesting dat dat in het eerste kwartaal van 2024 komt. 

Voor het project betekent dat geen vertraging. Vervolgens geeft de wethouder een uiteenzetting 

over nestverlaters en daarna gaat hij in op het sociaal domein, met name de Wmo-tekorten. Het 

college kijkt of zij hier met buurgemeenten kan samenwerken. Over het participatiebeleid 

kondigt de wethouder een raadsmededeling aan en dat er 25 september een avond over wordt 

georganiseerd. 

 

De heer Remery is het met de heer Kouwen eens dat de duurzaamheidscommissie een 

evenredige samenstelling moet hebben. Over het al dan niet halen van de doelstelling van het 

GVVP: zoals de planning nu is kan dat, maar het is een streven. Over wanneer de randweg in 

gebruik kan worden genomen kan de wethouder geen uitspraken doen. Zeker niet korter dan zes 

jaar, mogelijk twaalf jaar, maar dat is allemaal speculatie. Over de wenselijkheid van de randweg, 

waar de VVD naar vroeg, zegt de wethouder dat zij naar alternatieven kijken en dat ze 

kostendragers nog niet kunnen formuleren. De wethouder geeft aan dat het college nog steeds 

achter het maaibeleid staat. De onkruidbestrijding is wel voor verbetering vatbaar. Op de vraag 

van de heer Huisman over de netwerkcapaciteit en zonnepanelen zegt de wethouder toe daar 

schriftelijk op terug te komen.   

 

De heer Kouwen kondigt in de tweede termijn aan dat hij schriftelijke vragen gaat indienen over 

nestverlaters en dat ze bij de besluitvormende vergadering ook terug zullen komen op de kosten 

van de verbouwing van het gemeentehuis en de verhuizing van Vraagwijzer. De heren Verbeek, 

Huisman en Aben hebben in de tweede termijn ook nog enkele vragen en opmerkingen.  

 

Mevrouw Prent geeft aan dat de raad snel ook een raadsmededeling over de zonnepanelen op 

daken zal krijgen. De heer Baali is voornemens dit jaar nog een raadsmededeling over 

nestverlaters naar de raad te sturen.  

 

De voorzitter sluit het onderwerp af en de raad besluit de tussenrapportage als bespreekstuk 

door te sturen naar de besluitvormende vergadering.  

 

07. Ingekomen stukken, mededelingen en toezeggingenlijst 

 

De heer Hobo vraagt naar de voortgang van de afhandeling van toezegging K139 over het delen 

van bestuursverslagen met de raad. De heer Remery geeft aan dat die komen op het moment 

dat ze er zijn.  

 

De heer Stoeldraijer vraagt naar de raadsmededeling jaarverslag Wet kinderopvang en stelt 

vervolgens een vraag over peuterspeelzalen. Die bestaan niet meer, zegt mevrouw Prent. Dat is 

nu allemaal VVE. Ze worden allemaal gecontroleerd. 
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De heer Stoeldraijer en mevrouw Baselier hebben allebei vragen over de brief van het 

bezoekerscentrum militaire begraafplaatsen waarin gevraagd wordt om een financiële bijdrage. 

De heer Remery zegt dat het college samen optrekt met Woensdracht en dat er een reactie is, 

maar dat die niet gedeeld kan worden voordat deze is gedeeld met de begraafplaats. 

 

08. Sluiting. 

 

De voorzitter dankt alle leden, wenst kijkers en aanwezigen een fijne avond en sluit de 

vergadering om 21.33. 

 

 

Aldus besloten in de oordeelvormende vergadering van de gemeenteraad van Steenbergen van 2 

oktober 2023 

 

Griffier de voorzitter  

 

 

 

 

R.A.J. Defilet, MA  R.P. van den Belt, MBA 

 

 


